
Protokół nr 15/XV/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 28 grudnia 2007r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia –   10.10
Godzina zakończenia -   13.10

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Informacja:

 – protokół z poprzedniej sesji rady zostanie przedstawiony radzie na kolejnej sesji.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych, zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20  radnych, co 
stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Radna nieobecna na sesji:
Jolanta Kasprzyk

Ad. 2. Informacja.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował radnych że z uwagi na zbyt krótki okres czasu niemożliwe 
było dostarczenie na dzisiejsze obrady sesji protokołu z poprzedniego posiedzenia. Protokół ten zostanie 
przedłożony na kolejną sesję Rady Miejskiej.

Radny Tadeusz Daszkiewicz  –  na  dzisiejszą  sesję  zostali  zaproszeni  zawodnicy UKS „Centrum” Nowa 
Ruda, którzy łącznie w tym sezonie wystąpili w 43 imprezach Polskiego Związku Kolarskiego. Zawodnicy 
ci  odnieśli  26  zwycięstw  indywidualnych  i  71  razy  stawali  na  podium,  uzyskali  13  klas  sportowych. 
Świętujemy dziś 7 zwycięstwo klubowe w kolarstwie górskim.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wraz  z  Burmistrzem Miasta  wręczyli  trenerowi  oraz  sportowcom listy 
gratulacyjne.

Obrady sesji opuścił radny Tadeusz Daszkiewicz.

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

8 grudnia 2007r. do dnia 21 grudnia 2007r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007. 
b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z 

upływem roku  budżetowego 2007 
5. Uchwalenie budżetu miasta na 2008r. :

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
b) dyskusja,
c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2008; 

6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
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9. Sprawy różne.
 10. Zakończenie obrad.

Ad.3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 8 grudnia 2007r. do dnia 21 grudnia 2007r.  - zał. nr 2 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi lub zapytania do Sprawozdania Burmistrza 
Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym.  Wobec braku głosów poddał Sprawozdanie 
pod głosowanie.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
dnia 8 grudnia 2007r. do dnia 21 grudnia 2007r.

Przerwa 
po przerwie

Ad. 4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - w stosunku do projektu uchwały, który został przesłany radnym tydzień 
temu a projektem przedstawionym w dniu dzisiejszym zaistniały pewne zmiany, które dotyczą:
 zwiększenia subwencji oświatowej o kwotę 1.536,-zł w związku z powyższym  zwiększyły się dochody;
 naprawa uszkodzonego przystanku – kwota 1.400,-zł, zgodnie z podpisaną ugodą ze sprawcą;
 4.000,-zł dot. opłaty za wywóz śmieci z targowisk miejskich z przeznaczeniem na zwiększenie planu dot. 

oczyszczania miasta;  
 oszczędności na ogólną kwotę 287.359,-zł proponuje się przeznaczyć na zwiększenie planu wydatków 

dot. zadania „Termodernizacja obiektów użyteczności publicznej”, gdyż obawiamy się iż zaplanowane 
środki na 2008r. mogą nie wystarczyć;

 zmiany w planie wydatków dot. realizacji projektu „Ochrona Gór Sowich i Bardzkich poprzez budowę 
infrastruktury technicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda” w ramach poszczególnych zadań.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 125/XV/07

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z 
upływem roku  budżetowego 2007 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem 
roku  budżetowego 2007.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – ogólna kwota wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 
2007  wynosi  2.371.689,-zł.  W  stosunku  do  projektu  uchwały,  który  został  wysłany  radnym  wraz  z 
porządkiem obrad znacznej zmianie uległy kwoty dotyczące :
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 inwestycji  przebudowa ulic Piastów, Przechodnia, plac Grunwaldzki, parking ul. Podjazdowa  - miasto 
otrzymało fakturę na 715tys zł, którą zapłaci w roku bieżącym;

 rewitalizacja miasta – przebudowa płyty rynku wraz z wymianą infrastruktury technicznej ;
 przebudowa ul. Ogrodowej i Demokratów;
 w  planach  zagospodarowania  przestrzennego  dwa  plany  zostały  ukończone  i  zapłacone,  pozostało 

sporządzenie planu dla III etapu obwodnicy miasta,  dla Góry Św. Anny,  dla drogi  alternatywnej,  dla 
rejonu ul. Słupieckiej oraz w rejonie ul. Górniczej i Świdnickiej;

 rewitalizacja miasta – remont ratusza – jest mniejsza kwota, w międzyczasie miasto otrzymało fakturę, 
która została zapłacona;

 zakup i wdrożenie komputerowego systemu informacji i zarządzania gminą;
 budowa systemu monitoringu wizyjnego miasta – dzielnica Słupiec 
 przeciwdziałanie narkomanii oraz alkoholizmowi
 wpisane zostały kwoty związane z gospodarką ściekową i ochroną wód
 dodane zostało  zadanie  związane  z  „Termomodernizacją obiektów użyteczności  publicznej”  na  kwotę 

613.288,-zł.
Załącznikiem do uchwały jest wykaz zadań łącznie z terminem ich realizacji.

Radny Zbigniew Radgowski – w paragrafie 1 w tabeli proponuje wykreślenie zapisu termin realizacji  oraz 
dopisanie przy zapisie „kwota wydatkowania” słowa złotych. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawki  zgłoszone  przez  radnego  Zbigniewa 
Radgowskiego.

Rada Miejska 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zaproponowane poprawki do projektu uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem 
roku  budżetowego 2007.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 126/XV/07

w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem 
roku  budżetowego 2007.

Ad. 5. Uchwalenie budżetu miasta na 2008r. :
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  która  stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.

b) dyskusja,

Radny Tomasz Kuczaj -  pytanie dot. punktu  kultura fizyczna i sport  gdzie jest zapisana kwota 150tys - 
wcześniej  ta  kwota  była  ustalona  na  wyższym  poziomie.  Czy  taki  zapis  gwarantuje  nam  otrzymanie 
większych pieniędzy na sport o 30 tys? W nowym projekcie uchwały, który otrzymaliśmy została zmieniona 
kwota na  obiektach sportowych o 30tys czy to gwarantuje organizacjom pozarządowym otrzymanie takiej 
kwoty, która mogłaby zwiększyć tą pulę w zakresie kultury fizycznej i sportu?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  proponuje,  by  Skarbnik  przedstawił  projekt  budżetu  który 
otrzymali  radni  w dniu dzisiejszym. Odpowiadając  na pytanie radnego – te środki  rzeczywiście zostały 
zapisane w innym punkcie.  Jeżeli  chodzi  o  ich wykorzystanie  w roku przyszłym to przy ewentualnych 
zmianach w budżecie będziemy mogli przeznaczyć odpowiednią kwotę np. na zwiększenie kwoty 150tys i 
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rozdysponowanie jej w ramach procedur konkursowych w roku następnym. Kwota 30 tys została zapisana w 
innym paragrafie, o czym powie Skarbnik, ponieważ nastąpiłaby ogólna zmiana kwot dotacji zapisanych w 
budżecie i zmiany byłyby znacznie większe w całym projekcie uchwały. Osobiście uważam, że jeżeli będzie 
wniosek aby część z tych środków przeznaczyć na zwiększenie kwoty 150tys zł to w ramach zmian w 
budżecie już nawet w miesiącu styczniu będziemy mogli to zrobić i rozdysponować w ramach konkursu.

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  –  w  stosunku  do  projektu  budżetu,  który  został  przesłany  radnym 
wcześniej do tego, który został dziś rozdany są pewne zmiany :
 zostały zwiększone dochody dot. odpłatnego nabycia własności o kwotę 390tys zł – sprzedaż ośrodka w 

Ściborzu. W związku ze sprzedażą tego ośrodka zostały zmniejszone wydatki w dz. 700 rozdz. 7005 
paragraf 4300 zakup usług pozostałych do kwoty „0”, nie ma usług związanych z tym obiektem, w dz. 
700 rozdz. 7005 został zmniejszony podatek od nieruchomości o kwotę 29tys.

 wycofanie z budżetu kw. 100tys dot. realizacji projektu Rewitalizacja miasta są to środki pochodzące z 
UE jak i kolejne 100tys na realizację tego samego projektu pochodzące z naszych własnych środków. W 
sumie w wykazie środków niewygasających jest ujęta  kwota 209tys na realizację tego samego zadania

 w dz. 750 rozdz. 75023 paragraf 0960 są to otrzymane spadki, darowizny w postaci pieniężnej, jest to 
kwota 150tys które otrzymała gmina po zmarłych;

 kwota 128tys -  dz. 750 rozdz. 75075 w tym rozdziale są umieszczane projekty współfinansowane z UE, 
szczególnie  z  Interegu  IIIA Polska-Czechy i  zadania,  które  były  realizowane w br.  i  nie  otrzymały 
dofinansowania;

 zwiększenie wydatków dot. kontynuacji projektu „Tak jak Pat i Mat”;
 zwiększenie  dochodów :  podatek od nieruchomości  od os.  prawnych (50tys),  podatek od czynności 

cywilno-prawnych os. prawnych (30tys), podatek od nieruchomości os. fizycznych (20tys),  podatek od 
środków transportowych płacony przez os. fizyczne (25tys), podatek od czynności  cywilno-prawnych 
os. fizyczne (30tys), 40tys tytułem wpływów z opłaty skarbowej. Można zwiększyć podatek dochodowy 
od os. prawnych o 20tys ;

 dz. 758 rozdz. 75809 kw. 200tys dotycząca wpłaty Gminy Nowa Ruda na oczyszczalnię ścieków; 
 zwiększenie  wydatków 30tys zł  dotyczy w szczególności  MZS Nr 1 są  to  wynagrodzenia  osobowe 

pracowników związane  z  zatrudnieniem rehabilitanta  w związku  z  pracownią  rehabilitacyjną,  która 
będzie otwarta w ramach Fundacji Polsat;

 zmniejszenie wydatków dot. szkół podstawowych szczególnie budowy boiska i hali sportowej przy SP 2, 
jest to kwota 43.250,-zł. Kwota 1.126.250,-zł dot. realizacji tej samej inwestycji, która powinna zostać 
umieszczona w 2009r. bo to zadanie jest planowane na dwa lata;

 zadanie inwestycyjne dot. budowy oświetlenia ulicznego ul. Narutowicza 50tys zł;
 dz. 926 rozdz. 92601 4300 zakup usług jest kwota 30tys zł, jest to zwiększenie. Opinia Komisji Porządku 

nt.  projektu  uchwały  budżetu  miasta  dot.  zwiększenia  środków  na  noworudzki  sport  (w  zakresie 
dofinansowania wypoczynku letniego dzieci i młodzieży) o kwotę 30tys zł. Wypoczynek letni dla dzieci 
i młodzieży może być dofinansowany w różny sposób dlatego został tam umieszczony. Jeżeli to zadanie 
ma być realizowane przez poszczególne kluby sportowe i stowarzyszenia wtedy ta kwota powinna być 
umieszczona w dotacjach tam gdzie jest zapis 150tys zł. W tym momencie cały projekt musiałby zostać 
zmieniony bo w samej treści uchwały budżetowej mówi się o kwocie dotacji,  zmieniałaby się sama 
uchwała jak również wszystkie załączniki z tym związane. Umieszczenie tego w wydatkach bieżących 
nie  powoduje  konieczności  wykonywania  tych  zmian.  Jak  powiedział  Burmistrz  nic  nie  stoi  na 
przeszkodzie by już w styczniu zastanowić się nad wysokością kwoty, w jaki sposób realizować zadanie 
dot. dofinansowania wypoczynku dla dzieci i młodzieży.  

Radny Tomasz Kuczaj – pan powiedział, że 30 tys jest zapisane w obiektach sportowych i może zaistnieć 
rozbicie na 15-20 tys. My o takim rozbiciu myślimy już teraz by 10tys dodać w zakresie kultury fizycznej i 
sportu, by tam była kwota 160tys zł, a pozostałe 20tys przeznaczyć na wakacje czy ferie zimowe. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  tą  zmianę  o  której  członkowie  Komisji  mówili  możemy 
zrealizować tylko Przewodniczący musiałby ogłosić przerwę podczas której Skarbnik przedstawi w których 
miejscach uchwała budżetowa ulega zmianie. Jeżeli kwota 150tys zostanie zwiększona o 10tys to zwiększą 
się wszystkie zapisy związane z dotacjami.

Radny Tomasz Kuczaj – wolałby aby ta kwota 10tys była zapisana w budżecie teraz w zadaniach dot. kultury 
fizycznej i sportu. 
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Radny Piotr  Wróbel  – w związku z wnioskiem radnego proponuje jego przegłosowanie.  Jeżeli  wniosek 
zostanie przyjęty przez Radę ogłoszona zostanie przerwa celem wprowadzenia zmian do projektu uchwały.

Pan Tomasz Kiliński  -  Burmistrz Miasta  –  ta poprawka powoduje  zmianę projektu uchwały w różnych 
miejscach dlatego aby ją głosować należy Radzie przedstawić informację w których miejscach ulega zmianie 
uchwała budżetowa. Konieczne jest zatem ogłoszenie przerwy by Skarbnik mógł przedstawić poprawki. 

Radny Piotr Wróbel – co się stanie jeżeli konkurs na tą kwotę 10tys zostanie ogłoszony w lutym, bo na 
kwotę 150tys zł konkurs został ogłoszony.

Radny Zbigniew Radgowski – jeżeli taka jest intencja Komisji to powinno być to wprowadzone do budżetu.

Radny Janusz Staniocha – wnioskodawcą była Komisja Porządku Publicznego, która przeznaczyła kwotę 
30tys na wypoczynek letni dla dzieci i  młodzieży. Czy rozbicie tej  kwoty przez przeznaczenie 10tys na 
kulturę fizyczną i sport będzie spożytkowane na wypoczynek letni?

Radny Tomasz  Kuczaj  –  rzeczywiście  wniosek  o  zwiększenie  30tys  na  wypoczynek letni  a  ogłoszenie 
konkursu z zakresu kultury fizycznej i sportu nie jest współzależne. My jako Komisja Spraw Społecznych 
chcieliśmy rozbić kwotę 30tys : dofinansować brakujące 10tys na działania Szkolnego Związku Sportowego 
a 20 tys pozostawić na wypoczynek letni, bo tyle środków wystarczy.

przerwa
po przerwie

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  –  zgodnie  z  wnioskiem  radnego  Tomasza  Kuczaja  zmiana  będzie 
dotyczyła zmiany kwot w następujących pozycjach :
 § 1 ust. 2 pkt. 1 ppkt. b) 3.852.900.-
 § 8 ust. 2 kwota 347.300,-zł oraz w ppkt.1 326.000,-zł
 zał. nr  4 o dotacjach celowych dz. 926 rozdz. 92605 kultura fizyczna i sport powinno być 160.000,-zł
 zał. nr 2 w strukturach wydatków należy kwotę 150tys zamienić na kwotę 160tys zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasz Kuczaja z poprawkami 
przedstawionymi przez Skarbnika Miasta.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowane poprawki do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel -  Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie budżetu 
miasta  na  rok  2008  wraz  z  poprawkami.  Jednocześnie  Komisja  po  przeanalizowaniu  projektu  budżetu 
pragnie zwrócić uwagę na problemy, które zostały ujęte częściowo lub zostały pominięte, mianowicie :
 lokale socjalne – jest sygnał Przewodniczącego Komisji Mieszkaniowej, że lista oczekujących jest długa. 

Nie ma środków na remont tych mieszkań w trybie szybszym;
 są  decyzje  sanepidu  dot.  placówek  oświatowych  w  mieście  o  wykonanie  remontów,  zadania  są 

częściowo realizowane. Uważa, że do tematu należy podejść bardzo poważnie i starać się rozwiązać 
problem, zwłaszcza odnośnie sanitariatów;

 subwencja oświatowa, która z roku na rok wystarcza na coraz mniej. W 2008r. subwencja pokryje ok 
50% wydatków. Czy nie powinna być dyskusja w tym temacie? Zastanowienie się nad poszukaniem 
oszczędności;

 wieloletni plan inwestycyjny – Komisja mocno akcentowała, że budżet w dużej części rozmija się z 
zapisami w WPI, który należy poprawić. 

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i  Komunikacji  wniosła poprawki do projektu 
budżetu, które zostały uwzględnione w związku z powyższym opinia jest pozytywna.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 
rok 2008 jednakże nie możemy zwiększyć wynagrodzenia za wychowawstwo, ponieważ Związki Zawodowe 
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zerwały negocjacje nie podpisując protokołu rozbieżności.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  w  projekcie  budżetu  są  środki  na  zwiększenie  wynagrodzenia  za 
wychowawstwo kwestią jest brak podpisanego protokołu rozbieżności. Jeżeli protokół zostanie podpisany to 
wzrost jest zagwarantowany.

Radna Halina Gajcy – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2008.

Radny Bogusław Frącek – Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 
rok 2008 w zakresie swoich kompetencji.

c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2008;

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  budżetu miasta  Nowa Ruda na rok 2008.  Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 127/XV/07

w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2008.

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radni nie zgłosili interpelacji na poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad. 7. Interpelacje radnych.

Radni nie zgłosili interpelacji.

Ad. 8. Zapytania radnych. 

Radni nie złożyli zapytań.

Ad. 9. Sprawy różne.

Radna Irena Caryk – chciała podziękować pani Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 
Burmistrzowi za organizację Wigilii dla dzieci a dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Kultury za projekcję filmu 
dla dzieci.

Przewodniczący Rady Miejskiej – prosi Przewodniczących Komisji o przygotowanie do 15 stycznia 2008r. 
planów pracy Komisji by Prezydium Rady mogło ustalić Plan Pracy Rady na rok 2008.

Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XV 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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